銘傳大學社會科學院「國家公務行政人力培育學分學程」課程架構表

執行單位:公共事務學系 105年09月23日系課程暨系務會議通過 106年10月27日系課程暨系務會議修訂 106年12月07日校課程暨教務會議通過

課程類型	課程名稱	學分數	備註	
	政治學(一)	2	公事系	
必修課程	行政學(一)	3	公事系	
(<mark>7</mark> 學分)	行政法 (一)	2	公事系 犯防系	
	地方政府與自治(一)	2	公事系	
	公共管理(一)	2	公事系	
	各國人事制度	2	公事系	
	溝通與談判	2	公事系	
	公共政策(一)	2	公事系	
	應用統計學(一)	2	公事系	
	統計學(一)	3	統資系 經濟與金融學系	
	經濟學	3	公事系 統資系 經濟與金融學系	
選修課程 (任選13	普通心理學	3	心理系	
學分)	心理學	2	公事系 犯防系	
	中華民國憲法與政府(一)	2	公事系	
	民法概要	2	公事系	
	社會學	3	犯防系	
	刑法概要	2	公事系 犯防系	
	刑法總則	3	犯防系	
	刑法分則	3	犯防系	
	犯罪學	3	犯防系	
	刑事訴訟法	3	犯防系	
備註	 修習本學程學生必須完成至少20學分課程之修習,其中必修7學分、選修13學分,選修至少應有6學分不屬於學生原學系及輔系之科目。 犯防系行政法3學分可抵本架構必修課程行政法(一)2學分。 政治學(一)3學分可抵本架構必修課程政治學(一)2學分。 			
	3、 政治學(一)3 學分可抵本架構必修課程 4、 本架構科目列(一)者,修習該科目	• •	• •	

Program Framework for Civil Services Human Resource Development Focused Course Program of the School of Social Sciences at Ming Chuan University

執行單位:公共事務學系

105年09月23日系務暨系課程會議通過

Course Type	Courses	Credits	
	Political Science I	2	
Required course (7 credits)	Public Administration I	3	
	Administrative Law I	2	
	Local Government and Autonomy I	2	
	Public Management I	2	
	Comparative Personnel Systems	2	
	Communication and Negotiation	2	
	Public Policy I	2	
	Applied Statistics I	2	
	Statistics I	3	
	Economics	3	
Elective course (Complete at	Introduction to Psychology I	3	
least 13 course credits)	Psychology	2	
	The ROC Constitution and Government I	2	
	Introduction to Civil Code	2	
	Sociology	3	
	Introduction to Criminal Law	2	
	General Principles of Criminal Code	3	
	Criminal Code: Offences	3	
	Criminology	3	
	Criminal Procedure Law	3	
remarks	 Students studying in this program should finish at least 20 credits in this program, which contains 7 credits from necessary courses and 13 credits from elected courses. In addition, there must be at least 6 credits of the 12 elected credits from courses not listed in the student's department. The 3 credits of administrative law earned from the department of criminal justice can be accepted as having finished 2 credits of administrative law(1) in this program. Courses listed in (1) can be accepted if students have finished studying the 		